
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr IX/19
z sesji Rady Miasta Racibórz

 z dnia 28 sierpnia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:26 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu, a także Pani 
Gabriela Lenartowicz Poseł na Sejm RP.

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr IX/132/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
2. Uchwała Nr IX/133/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr IX/134/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
4. Uchwała Nr IX/135/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
5. Uchwała Nr IX/136/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
6. Uchwała Nr IX/137/2019 w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
7. Uchwała Nr IX/138/2019 w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
8. Uchwała Nr IX/139/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 27

lutego 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda 
Kincla w Raciborzu.

9. Uchwała Nr IX/140/2019 w sprawie ustalenia regulaminu określającego rodzaje świadczeń 
przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania.

10. Uchwała Nr IX/141/2019 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych
od dnia 1 września 2019 roku. 

11. Uchwała Nr IX/142/2019 w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy 
pomiędzy organizacjami gospodarczymi i samorządami Subregionu Zachodniego Województwa 
Śląskiego oraz Kraju Morawsko-Śląskiego.

12. Uchwała Nr IX/143/2019 w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Miasta Racibórz na lata 2019-2024”.

13. Uchwała Nr IX/144/2019 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

14. Uchwała Nr IX/145/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/709/2010 Rady miasta Racibórz z dnia 29 
września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład zasobu Gminy
Miasta Racibórz.

15. Uchwała Nr IX/146/2019 w sprawie przyjęcia planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego dla Miasta Racibórz.

16. Uchwała Nr IX/147/2019 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Agaty.
17. Uchwała Nr IX/148/2019 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.
18. Uchwała Nr IX/149/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/78/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2019 rok.

19. Uchwała Nr IX/150/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu.

20. Uchwała Nr IX/151/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w Raciborzu.
21. Uchwała Nr IX/152/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.  
22. Uchwała Nr IX/153/2019 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości 

i Obsługi Inwestora Wojciech Hipnarowicz
 Inspektor Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski
 Radca Prawny Piotr Janas
 Radca Prawny Marek Harz

 
1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

Otwarcia IX sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając 
zebranych radnych i gości, Zastępcę Prezydenta Miasta Michała Fitę i pracowników urzędu  i jednostek 
miasta oraz mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej oraz 
poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana. Jednocześnie przekazał, że nieobecność na 
dzisiejszej sesji prezydenta miasta jest związana z obowiązkiem reprezentowania raciborskiego 
samorządu w uroczystościach pogrzebowych Jerzego Wiśniewskiego w Poznaniu. Następnie 
Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka przedstawił wniosek o poszerzenie porządku obrad o 
dodatkową uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że na poprzedniej sesji w pkt. 26 – Wolne wnioski i informację 

przedstawił zapytania na, które nie otrzymał odpowiedzi ani w formie ustnej na sesji, ani w formie 
pisemnej. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że powyższą uwagę przekaże prezydentowi miasta.
 Radny Henryk Mainusz w imieniu rodziców z SP 15 poprosił o umożliwienie im zabrania głosu na 

dzisiejszej sesji. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że też jest za tym, aby udzielić głosu rodzicom z SP 15 niemniej w

punkcie 26 – Wolne wnioski i informacje.  
 Radny Henryk Mainusz wskazał, że jest to na końcu sesji i w takim wypadku grupa tych wszystkich 

osób będzie musiała spędzić na sesji dobrych 4 – 5 godzin.
 Przew. RM Leon Fiołka zwrócił uwagę, że nikt z tej grupy nie zgłosił się do niego wcześniej, a jest on

odpowiedzialny za sprawne poprowadzenie porządku obrad.
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że do tej pory na sesjach gościom udzielano głosu na początku 

sesji. W związku z powyższym przekazał, że jak będzie trzeba to taki wniosek sformułuje.  
 Przew. RM Leon Fioka podtrzymał swój wniosek, aby gościom udzielić głosu w pkt. 26 – Wolne 

wnioski i informacje. 
 Radny Stanisław Borowik uznał, że należy rozstrzygnąć głosując czy udzielić głosu mieszkańcom 

teraz, czy na końcu sesji. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że przewiduje głosowanie.  
 Radny Paweł Rycka wskazał, że w pkt. 3 jest przewidziana informacja o bieżących działaniach 

Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta i w tym punkcie mieszkańcy mogliby wystąpić. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w tym punkcie będzie występował Zastępca Prezydenta Miasta 

Michał Fita. Następnie uznając, że jego wniosek jest dalej idący przekazał, że podda go pod 
głosowanie w pierwszej kolejności.  
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 Radny Henryk Mainusz ponownie wskazał, że przy takim rozwiązaniu mieszkańcy będą musieli 
czekać do końca sesji. Zasadne byłoby więc udzielić głosu  mieszkańcom na początku sesji.

 Radna Anna Szukalska zapytała czy wiązałoby się to tylko z wysłuchaniem mieszkańców na początku
sesji, a dyskusja w tym temacie odbyłaby się już na końcu?  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że chodzi tylko przedstawienie tematu przez mieszkańców.
 Radna Anna Szukalska wskazała, że w takim wypadku dobrze jest zapytać o zdanie tych 

mieszkańców.
 Przew. RM Leon Fiołka podał pod głosowanie w pierwszej kolejności jego wniosek o udzielenie 

głosu mieszkańcom  w sprawie SP 15 w pkt. 26 - Wolne wnioski i informacje. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wystąpienia grupy mieszkańców w sprawie SP 15 w pkt. 26 - Wolne wnioski . 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 
Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska 
PRZECIW (9)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , 
Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Anna Wacławczyk 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada przyjęła powyższy wniosek.

 Przew. RM Leon Fiołka poddał pod głosowanie wcześniej przedstawiony przez niego wniosek o 
poszerzenie porządku obrad w pkt. 5 o dodatkową uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej i o ustaleniu całego porządku obrad. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia wniosku i ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (6)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Paweł 
Rycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ludmiła Nowacka 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada przyjmując wniosek przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Sprawozdanie oświatowe za rok szkolny 2018/2019.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
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1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (droga).
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (szkolne rozgrywki). 
9. Uchwała w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
10. Uchwała w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 lutego 

2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda Kincla 
w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych 
nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania.

13. Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Miasto Racibórz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 
września 2019 roku. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy pomiędzy 
organizacjami gospodarczymi i samorządami Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego oraz 
Kraju Morawsko-Śląskiego.

15. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 
Racibórz na lata 2019-2024”.

16. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Miasta Racibórz.

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/709/2010 Rady miasta Racibórz z dnia 29 września 
2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład zasobu Gminy 
Miasta Racibórz.

18. Uchwała w sprawie przyjęcia planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla
Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Agaty.
20. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.
21. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr V/78/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 marca 2019 r. w 

sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Miasta Racibórz na 2019 rok.

22. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

23. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w Raciborzu.
24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.  
25. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na

ławników.
26. Wolne wnioski i informacje.
27. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że do przesłanego radnym protokołu nie wpłynęły żadne uwagi.
 Radny Marcin Fica  jako uwagę powtórzy kwestię braku odpowiedzi na jego zapytania sformułowane

w protokole. 
 Przew. RM Leon Fiołka powtórzył, że powyższą uwagę przekaże prezydentowi miasta.
 Radny Piotr Klima przekazał, że na ostatniej sesji ponowił zaproszenie na następną sesję prezesa Eko 

– Okien, jednakże w międzyczasie  odstąpił od tego uznając, że prezesa będzie można zaprosić na 
którąś z późniejszych sesji.  

 Radny Stanisław Borowik mając na uwadze wcześniej przegłosowany wniosek uznał, że 
mieszkańcom na czas oczekiwania należy dostarczyć odpowiednią ilość wody do picia. 

 Przew. RM Leon Fioka przekazał, że mieszkańcy spokojnie mogą przyjść za kilka godzin albo też być

4



obecni na sali przez cały czas obrad.   
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że na nagraniu czerwcowej sesji jest mocne zapewnienie 

zaproszenia prezesa Eko- Okien na sesję sierpniową.
 Przew. RM Leon Fiołka  wyjaśnił, że tak było, niemniej w międzyczasie radny Piotr Klima zgodził 

się, aby na razie odstąpić od zapraszania na sesję prezesa Eko – Okien.
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że były to wyraźne słowa Przew. RM.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że dwa tygodnie przed sesją pytał radnego Piotra Klimy, co ma 

być tematem zaproszenia prezesa i czy dalej to podtrzymuje i wówczas radny wycofał się z tego 
wniosku i dzisiaj to zgłosił. 

 Radny Piotr Klima dodał, że w tej rozmowie z Przew. RM zakomunikował, że podda tą sprawę pod 
dyskusję na klubie radnych. Na zadane pytanie na klubie wszyscy byli za tym, aby temat oddalić w 
czasie, bez wskazywania konkretnej daty.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marcin Fica , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada przyjęła Protokół Nr VIII/19 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 26 czerwca 2019 r. 

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Przew. RM Leon Fiołka poinformował, że zaraz po wystąpieniu Zastępcy Prezydenta Miasta Michała 
Fity udzieli głosu obecnej na sesji Poseł na Sejm RP Gabrieli Lenartowicz. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Jednocześnie przekazał, że Straż Miejska w ramach kontroli 
prewencyjnych na zgłoszenie mieszkańców przeprowadziła 2 kontrole spalania paliw stałych pod 
kątem spalania odpadów i paliw zabronionych, przy czym w jednym przypadku nie ujawniono 
nieprawidłowości, natomiast w drugim przypadku sprawcę ukarano mandatem karnym w wysokości 
500 zł. Poza tym ujawniono dwa przypadki spalania liści i innych drobnych odpadów zielonych – 
sprawców pouczono.  

 Radny Henryk Mainusz zasygnalizował problemy z transmisją on-line sesji.  
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że informatycy już nad tym pracują.  
 Radny Henryk Mainusz uznał, że mieszkańcy Raciborza zapewne chcą usłyszeć i zobaczyć Panią 

Poseł i czekających na głos mieszkańców więc zasadne jest zarządzić przerwę.  
 Przew. RM Leon Fiołka po uzgodnieniu sprawy ze służbami informatycznymi urzędu zarządził 15 

minut przerwy. Przerwa od godz. 15:30 do godz. 15:45. 
 Po przerwie Przew. RM Leon Fiołka przywitał i udzielił głosu Poseł na Sejm RP Gabrieli 

Lenartowicz. 
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 Poseł na Sejm RP Gabriela Lenartowicz przekazała, że na dzisiejszej sesji w trybie art. 20 ustawy o 
wykonywaniu mandatu posła i senatora chce zagrać głos dwóch sprawach. Pierwsza dotyczy tematu 
suszy i gwałtownych zjawisk klimatycznych. W tym miejscu przedstawiła apel ekspertów o potrzebie 
uruchomienia narodowego programu ochrony przed suszą i ograniczenia skutków gwałtownych 
zjawisk klimatycznych, apelując jednocześnie do radnych o sformułowanie też takich postulatów i 
przesłanie ich do rządu. Dalej wskazała, że konieczne jest aby ten projekt miał charakter 
wielosektorowy i aby łączył praktyki rolnicze, leśnictwo i planowanie przestrzenne, aby zamiast 
wielkich inwestycji uruchomić setki albo tysiące małych projektów, aby odtwarzać stawy śródleśne i 
śródpolne, tereny mokradeł i bagien, aby wprowadzić rzeczywistą ochronę torfowisk i zalesień 
śródpolnych oraz aby edukować w zakresie efektywnego wykorzystania wody. W związku z 
powyższy zaapelowała o to, aby Rada zajęła się powyższym tematem na którejś z sesji bądź komisji. 
Druga sprawa dotyczyła interwencji w kwestii bieżącej, a mianowicie na wniosek rodziców uczniów 
SP 15 przedstawiła ich postulaty w temacie decyzji Prezydenta Miasta o przeniesieniu zajęć pływania 
z basenu PWSZ do aquaparku H2Ostróg. Dodając jednocześnie, że podziela opinię rodziców w tej 
sprawie. Wskazała, że zdaniem rodziców decyzja ta w ciągu najbliższych lat doprowadzi do 
likwidacji oddziałów sportowych w SP 15. Wśród wymienionych argumentów wskazuje się, że 
aquapark H2Ostróg jest basenem ogólnodostępnym, a tym samym nieprzystosowanym do treningów, 
nieodpowiednia kubatura przeszkadza w komunikacji trener – zawodnik, szkoła w czasie treningów 
nie będzie miała wyłączności na basen, pokonywanie odległości między szkołą a aquaparkiem 
autobusem w godzinach szczytu może potrwać około 30 minut lub dłużej, tym samym pobyt dzieci w 
szkole wydłuży się. Dalej rodzice wskazują, że w dotychczasowej umowie szkoły z PWSZ kwota 
wynajmu dotyczyła basenu oraz stadionu, a na tą chwilę nie ma gwarancji, że miasto pokryje koszty 
najmu samego stadionu. Likwidacja klas sportowych przekreśli 30 lat tradycji szkoły. Mimo tych 
argumentów prezydent miasta nie zmienia decyzji stawiając na drugiej szali kondycję finansową 
aquaparku. Zdaniem rodziców ta decyzja nie poprawi sytuacji aquaparku, a co więcej uderza w 
interes PWSZ, która remontowała basen z myślą o dalszej współpracy z SP 15. Rodzice apelują więc 
o to by wzięto pod uwagę te argumenty i proszą Prezydenta Miasta o zmianę decyzji. Dalej 
przekazała, że dołącza się do tego apelu, tym samym zaapelowała do Rady, aby ta również 
przyłączyła się do tego apelu. Dalej podkreśliła, że Rada powinna niezwłocznie odpowiedzieć na ten 
apel rodziców, czyli w terminie w jaki Rada jest wstanie, powinna wydać opinię w tej sprawie i 
przekazać ją do realizacji Prezydentowi Miasta.            

 Radny Michał Szukalski w nawiązaniu do usłyszanego apelu zgłosił formalny wniosek o zmianę 
porządku obrad i o udzielenie głosu rodzicom uczniów z SP 15 wraz z dyskusją w obecnym punkcie 
obrad. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że chciał zgłosić taki sam wniosek, ale dziękuje radnemu 
Michałowi Szukalskiemu za jego zgłoszenie. 

 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusję i zarządził głosowanie wniosku formalnego.
Głosowano wniosek w sprawie:
udzielenia głosu przedstawicielowi rodziców ze SP Nr 15 oraz przeprowadzenia dyskusji w obecnym 
punkcie obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (1)
Leon Fiołka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska 

Rada przyjęła powyższy wniosek.
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 Pani Anna Jakubowska Przewodnicząca Rady Rodziców SP 15 przedstawiła stanowisko rodziców, 

zdecydowanie przeciwstawiających się proponowanym zmianom i uznających, że te zmiany godzą w 
rodziców i ich dzieci oraz interes szkoły. Wskazała, że zmiany te odbierają oni jako autorytarne, nie 
poprzedzone rozmowami z radą rodziców, radą pedagogiczną i dyrekcją szkoły. Dalej przekazała, że 
rodzice kolejny raz stają przed Radą Miasta, nie chcą jednak przytaczać kolejnych argumentów, bo 
takie już tu padły i są znane radnym, niemniej zwróciła się z prośbą, aby radni popatrzyli na tą sprawę
nie okiem polityka, ale przez pryzmat tych dzieci. Może dla większości z radnych jest to tylko 
zachcianka kilku rodziców, ale tak na prawdę dla rodziców i trenerów, a zwłaszcza dla tych młodych 
pływaków to lata wyrzeczeń i treningów, wczesnego wstawania, próby charakteru i nauki 
wytrwałości. Zapytała więc czy jedna decyzja powinna to przekreślić. Dalej wskazała, że nie 
wyobraża sobie, aby ktoś komu dobro miasta leży na sercu i chce, aby Racibórz znów był wielki, 
mógł popierać decyzję o przeniesieniu pływania na H2Ostróg.         

 Radny Michał Kuliga wskazał, że cały problem polega na tym, że ci rodzice zostali zaskoczeni 
decyzją prezydenta. Uznał, że nie można tego robić na kilka dni przed rozpoczęciem roku szkolnego i
stawiać tych zdolnych, młodych pływaków w takiej sytuacji. Dodał, że od samego początku 
przychyla się do stanowiska rodziców. Wskazał, że rozmowy były prowadzone  na komisji oświaty, a 
także na spotkaniu zorganizowanym na drugi dzień. Dodał, że padło już tyle argumentów, że dziwi 
się temu, że nadal jest taki upór.  Uznał, że rodzice mają rację, bo nie chodzi im o to, że nie chce się 
dowozić  uczniów na H2Ostróg ale o to, aby młodzi, zdolni pływacy mieli właściwe warunki do 
trenowania. Wskazał, że do rodziców i do niego nie przemawia kwestia oszczędności, bo w skali roku
to 70.000 zł. Zapytał więc ile kosztowały remonty gabinetów prezydenckich. Dalej wskazał, że na 
dzieciach nie można oszczędzać, ale należy tak działać aby mogły one trenować we właściwych 
warunkach. Wskazał, że H2Ostróg to obiekt ogólnodostępny i za chwilę będą skargi klientów na to, 
że nie mogą swobodnie korzystać z obiektu. Za ważne uznał też to, aby nie przerywać pewnego 
łańcucha w modelu nauki pływania, który w Raciborzu funkcjonuje od wielu lat. Dalej uznał, że dla 
niego proponowane rozwiązanie jest niepoważne.         

 Przew. RM Leon Fiołka (Ad Vocem) wskazując na obszerność porządku obrad  poprosił pozostałych 
radnych zgłoszonych do dyskusji o krótkie i zwięzłe wypowiedzi. 

 Radna Ludmiła Nowacka  zwróciła uwagę, że po pierwsze niszczy się tradycje, po drugie przy 
dowożeniu dzieci na pływalnie idea ta upadnie, po trzecie poprzez m.in. to pływanie pomagało się 
uczelni, a miastu przecież zależy na promocji PWSZ. Dalej wskazała, że pomagano też ZSOMS, 
która od zawsze bazowała na uczniach z SP 15. Dalej wskazując na dokonania mistrzów 
wywodzących się z Raciborza uznała, że należy mieć na uwadze nie tylko kwestie ekonomiczne, ale 
potrzebę zachowania innych wartości jakim jest tradycja i dalsza strategię sportu oraz to aby nadal 
wspierać uczelnię i szkołę marszałka.   

 Radny Mirosław Lenk uznał, że wspólnie można zrobić więcej. Podkreślił, że był od początku przy 
tworzeniu klas pływackich w SP 15, czyli od 1985 r. Przez te wszystkie lata młodzież pływała na 
basenie uczelni, przede wszystkim dlatego, że było to blisko szkoły. Dalej wskazał, że przez te lata 
były już próby przenosin czy uruchamiania pływania w innych szkołach i z punktu widzenia Rady to 
wydaje się proste, jednakże tak naprawdę to nie jest proste, bo jest to trudny sport i wymaga 
ogromnego dodatkowego zaangażowania uczniów i ich rodziców. Uznał, że takie kombinowanie jak 
teraz nie ma sensu. Wskazał że był już okres gdy basen PWSZ był remontowany i wtedy dzieci były 
dowożone na inne baseny, ale skutkowało to zawsze ograniczaniem czasu pływania przez czas 
dojazdu, a co za tym idzie rezygnacją części uczniów. Dodał, że podobnie było z przenoszeniem klas 
7 i 8 do SMS-u. Dodał, że nie od razu była na to zgoda, ale wcześniej były rozmowy. Dalej wskazał, 
że decyzja prezydenta powinna być wyważona i w dużej mierze oparta o wsparcie udzielone przez 
radnych. Przyznał, że zawsze trudno jest z czegoś się wycofać, ale czasami lepiej zrobić jeden krok w 
tył aby później zrobić dwa kroki do przodu. Następnie podkreślił, że teraz czasy się zmieniły i to 
rodzice są najważniejszą częścią społeczności szkolnej. To rodzice decydują do jakiej szkoły posłać 
dzieci. Dalej podkreślił, że taki projekt był przygotowany już wcześniej za jego kadencji, ale dał się 
wówczas przekonać, by tego nie robić, bo byłoby to nierozważne. Mając na uwadze ogromne wydatki
na oświatę i koszty H2Ostróg uznał, że trzeba przyznać, że każdy te koszty ponosi. Następnie 
zwracając się do rodziców poprosił, aby nie narzekać na H2Ostróg, bo generalnie jest to bardzo fajny 
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kompleks, niemniej trzeba przyznać, że nie do trenowania pływania. Dalej podkreślił, że w Raciborzu
i całej Polsce wydatki na oświatę rosną lawinowo i jest to skutek reformy oświaty. Wcześniej klasy 
gimnazjalne były liczne, teraz zaś klasy 7 i 8 z uwagi na większą ilość szkół podstawowych niż 
gimnazjalnych są mniej liczne, a to generuje koszty. Uznał, że szukanie oszczędności jest ważne, nie 
mniej w tym przypadku nie jest to dobra droga. Dalej wskazał, że sprawa ta wymaga ogromnego 
zrozumienia. Dodał, że w programach wyborczych nie da się ująć wszystkiego i w czasie kadencji 
wyskakuje mnóstwo różnych problemów. Wskazał, że dla prezydenta też jest to trudne niemniej 
warto to jeszcze przemyśleć.    

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że na ostatniej komisji budżetu zadała pytanie odnoszące 
się do oświadczenia wystosowanego przez uczelnię, a dotyczącego poniesionych kosztów 
przygotowania niecki basenowej na zajęcia z uczniami. Mając na uwadze wskazywane koszty uznała, 
że prezydent powinien podjąć jednak decyzję o przedłużeniu współpracy z PWSZ. Dalej przekazała, 
że w pełni popiera argumenty przewodniczącej rady rodziców, niemniej ważne jest to, aby również i 
prezydent spojrzał w głąb serca  i dostrzegł zainteresowanie dziećmi.    

 Radny Stanisław Borowik wskazał, że we wszystkich krajach buduje się hale i baseny przy szkołach, 
a u nas odchodzi się od tego systemu, pchając dzieci do odległego basenu, co uznał za szkodliwe. 
Dodał, że zna obiekt H2Ostróg i stwierdził, że być może na nauce pływania się zaoszczędzi, ale straci
się na innych mieszkańcach, którzy już od rana korzystali z aquaparku. Uznał, że wprowadzi się tam 
chaos i wszyscy będą mieli pretensje. Dalej uznał, że ma nadzieję, że Zastępca Prezydenta Miasta 
Michał Fita przekaże te informacje, a Prezydent Miasta Dariusz Polowy podejmie decyzję dla dobra 
całego miasta, a szczególnie dla dobra tych młodych pływaków. Dalej wskazał na planowany remont 
skrzyżowania przy Mechaniku, który spowoduje, że w szczycie dojazd do aquaparku będzie zabierał 
nawet i godzinę. Na koniec poprosił prezydenta, aby wycofał się z tej decyzji.      

 Radny Henryk Mainusz mając na uwadze kwestię ekonomiczną uznał, że przełożenie 70.000 zł z 
jednej pływalni na drugą nie uratuje budżetu H2Ostróg. W imieniu Klubu Radnych Razem dla 
Raciborza skierował do Prezydenta Miasta prośbę, aby rozważył jeszcze raz swoje stanowisko i w 
sposób realny odniósł się do tego zagadnienia. Dodał, że nie wyobraża sobie prowadzenia treningu 
przy udziale widzów i innych uczestników korzystających w tym samym czasie z basenu.  

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) odnosząc się do słów o ekonomii zapytała retorycznie -  „ile 
kosztuje mistrz, ile kosztuje zdrowie ?”.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak dalszych zgłoszeń zamknął dyskusję, zarządzając 
jednocześnie 5 minutową przerwę. Przerwa od godz. 16:45 do godz. 16::50.

4. Sprawozdanie oświatowe za rok szkolny 2018/2019.

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski na początku odniósł się do 
wypowiedzi rodziców i radnych w zakresie SP 15. Przekazał więc, że w klasie 4 pływania jest 8 
godzin tygodniowo, w klasie 5  jest 10 godzin tygodniowo i w klasie 6 jest 14 godzin tygodniowo.   
W kwestii  tych 7.000 zł to wyjaśnił, że  nie jest to oszczędność ale to co przepłacamy na PWSZ. 
Dodatkowo przekazał, że cena którą wyliczył OSiR zawiera też koszty transportu.  W sumie daje to 
kwotę 10.000 zł czyli tyle przepłacano na PWSZ. Następnie przekazał, że jeżeli chodzi o wydatki na 
oddziały sportowe w SP 15 to miasto nie oszczędza na uczniach. W poprzednim roku szkolnym bez 
dofinansowania było to kwota 1100 zł na ucznia. Łącznie na te 3 oddziały pływackie wydano 193 tys.
zł.  Koszt lekkoatletyki to 88 tys. zł. Natomiast na dzieci w klasach 4 - 6 wydano w sumie 280 tys. zł. 
Następnie przedstawił w skróconej formie dane ze sprawozdania oświatowego, wskazując, że miasto 
prowadzi 12 przedszkoli, 6 szkół i 4 zespoły szkolno – przedszkolne. Dalej wskazał, że liczba dzieci 
w przedszkolach nie wzrasta, natomiast w szkołach podstawowych  maleje z roku na rok. Dodał, że w
międzyczasie powstała też szkoła społeczna. W zespołach natomiast liczba dzieci z roku na rok 
wzrasta. Dalej wskazał, że miasto prowadzi też żłobek ze 102 miejscami, obłożonymi w 100%. W 
mieście funkcjonują też żłobki prywatne. W sumie jest 280 miejsc dla dzieci najmłodszych. 
Natomiast gdy chodzi o kadrę pedagogiczną to zatrudnionych jest 636 osób co przekłada się na 530 
etatów, w tym największy odsetek stanowią nauczyciele dyplomowani. W zakresie wyników 
ostatnich egzaminów gimnazjalnych i w szkołach podstawowych to  pomimo trudnej sytuacji w 
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szkołach egzamin 8 klas wyszedł bardzo dobrze. Dalej przekazał, że na inwestycje w placówkach 
oświatowych w roku ubiegłym przeznaczono 2,5 mln zł., a w roku bieżącym jest to już kwota 1,8 mln
zł. przy czym na koniec roku będzie to większa kwota. Gmina realizuje również obowiązek 
wyposażania dzieci w podręczniki. W zakresie otrzymywanej subwencji na chwilę obecną jest to 
kwota 5,5 tys. zł na ucznia. Kwota ta stale rośnie niemniej i tak nie pokrywa kosztów związanych z 
uczniem. Dalej wskazał, że w przeciągu ostatnich lat pokazanych w sprawozdaniu koszty te z roku na 
rok mocno rosły. Dodał, że gmina realizuje również liczne projekty edukacyjne. Dalej przedstawił 
kwoty dotacji udzielanych przedszkolom i szkołom prywatnym.            

 Radny Paweł Rycka odnosząc się do początkowych słów dotyczących basenów przekazał, że skoro 
miasto ma swój obiekt to nie powinno płacić komuś innemu, niemniej zwrócił uwagę, że aquapark był
budowany z myślą o mieszkańcach. Uznał, że wszyscy zgodzą się z tym, że poprzez te treningi 
mieszkańcom ograniczy się możliwość korzystania z aquaparku. Dalej w kwestii tej decyzji zapytał 
czy kalkulacja ośrodka zakłada spadek przychodu obiektu z tego tytułu i czy osoby korzystające z 
karnetów zostaną poinformowane o czekających je ograniczeniach oraz czy planuje się obniżkę cen 
biletów dla mieszkańców. Następnie uznał, że decyzja ta była zaskakująca dla radnych podobnie jak 
dla PWSZ, gdzie poniesiono koszty przygotowania basenu na wrzesień. Wskazał, że ma świadomość 
tego, że decyzję tą może zmienić tylko sam prezydent, a radni mogą tylko o to prosić. Na koniec 
poprosił o przemyślenie jeszcze raz tej decyzji i z niej się wycofanie.

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał radnym, że obecnie rozpatrywane jest sprawozdanie oświatowe.  
 Radny Paweł Rycka uznał, że wszystkich należy traktować równo i jeżeli naczelnik wydziału mógł do

tego się odnieść to tak samo radny powinien mieć takie prawo. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że radny ma możliwość poruszyć te kwestie w punkcie 26 – 

Wolne wnioski i informacje, a teraz odnosić się tylko do sprawozdania.     
 Radny Michał Kuliga przekazał, że w takim razie we wolnych wnioskach dopyta o lekkoatletów. 

Następnie odnosząc się do informacji przekazanej na komisji oświaty zapytał czy wydział ma 
przygotowaną organizację roku szkolnego 2019 - 2020 i czy dokument ten może być przedstawiony 
wszystkim radnym.

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski odpowiadając przekazał, że 
arkusze organizacyjne są złożone w wydziale i dane które dzisiaj przedstawiał są z nich zaczerpnięte. 
Niemniej dodał, że arkusze te zapewne będą jeszcze podlegały wielu zmianom. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że bardziej chodzi mu o dokument związany z reorganizacją 
funkcjonowania placówek oświatowych w mieście. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że takie opracowania 
Vulkana zostały przygotowane jeszcze za czasów poprzedniego naczelnika. Wskazał więc, że nie są 
to dokumenty nowe ale z lat 2016 - 2017.      

 Radny Michał Kuliga przekazał, że chodziło mu bardziej o kwestie likwidacji oddziałów, które były 
przewidziane w SP 15, a także w SP 13.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt 
obrad. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał czy realizacja ścieżki rowerowej do Łężczoka została już rozliczona. 
Dalej przekazał, że wcześniej proponował prezydentowi miasta, aby w przypadku pozostania na tym 
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zadaniu środków, przeznaczyć je na oświetlenie tej ścieżki. Następnie zapytał na jakim etapie jest 
przygotowanie punktu selektywnej zbiórki odpadów i czy można zapoznać się z projektem tego 
zadania.   

 Radny Henryk Mainusz zapytał z jakich środków będzie realizowany zbiornik retencyjny.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że zbiornik ten będzie realizowany ze środków

własnych i pożyczek. W zakresie ścieżki rowerowej przekazała, że wniosek o zmianę w budżecie 
przygotował Wydział Inwestycji i Urbanistyki po zrealizowaniu zadania. Dodała, że nie zna 
merytorycznego zakresu zadania i nie jest wstanie przekazać informacji na temat oświetlenia tej 
ścieżki. W zakresie punktu selektywnej zbiórki odpadów przekazała, że ta zmiana pozwoli zwiększyć 
szansę pozyskania środków zewnętrznych na to zadanie. Co do szczegółów to na pewno są one 
dostępne w Wydziale Komunalnym i zostaną dostarczone do biura rady.    

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała ile kosztowały kamienie obok ścieżki rowerowej. Dalej 
wskazała, że może ze środków, które pozostały na zadaniu uda się te kamienie usunąć, gdyż są one 
niebezpieczne. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że kosztorys jest dostępny w Wydziale 
Inwestycji i Urbanistyki. Wskazała, że na tą chwilę nie jest wstanie odpowiedzieć ile te kamienie 
kosztowały i ile może kosztować ich usunięcie. Dodała, że kosztorys powykonawczy zostanie 
dostarczony do biura rady. Dalej wskazała, że dokonane przesunięcie nie wyklucza możliwości 
dokonywania późniejszych zmian.    

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że generalnie kamienie mają chronić ścieżkę przed 
wjeżdżaniem na nią maszyn rolniczych. Dalej uznała, że nie jest to niebezpieczne i nie powinno 
wydawać się środków na usunięcie kamieni, które zabezpieczają tą ścieżkę. Dalej uznała, że z tej 
ścieżki wszyscy powinni się cieszyć i nią chwalić. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że temat dość obszernie opisały ostatnie Nowiny. Dodał jednak, że
w twej sprawie najlepiej skontaktować się z Zastępcą Prezydenta Miasta Dominikiem Koniecznym.    

 Radna Justyna Henek-Wypior (Ad Vocem) uznała, że rolnicy w ramach protestu za chwilę rozłożą 
tam drut kolczasty. Dalej przekazała, że chodzi jej przede wszystkim o bezpieczeństwo dzieci. 

 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) przekazał, że poruszył tą kwestię na Komisji GMOŚiBP i 
wówczas zapowiedział, że złoży w tej sprawie interpelację bo chciałby się dowiedzieć ile to 
kosztowało, po co to wykonano i kto podjął tą decyzję. Dodał, że w planie budowy tej ścieżki tych 
głazów nie było. Dalej wskazał, że chodzi o jednego rolnika, z którym można było się dogadać, a 
teraz przy koszeniu rolnik ten będzie o te kamienie zahaczał. Po drugie zapytał jak będzie wyglądało 
koszenie trawy na tych poboczach. Dalej przytoczył przypadek dziecka, które przewróciło się na tej 
ścieżce, złamało rękę i wylądowało zaraz obok głazów. Wskazał, że głazy te są niebezpieczne i nie 
powinno ich tam być.    

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że pracuje 37 lat w Straży Pożarnej widział różne 
rzeczy. Wskazał, że wyobraźnia dzieci jest bardzo duża, poruszają się one tam na rowerach, wrotkach 
i hulajnogach i przy takich ostrych krawędziach kamieni o katastrofę nie trudno. Dodał, że uderzenie 
w taki głaz doprowadzi do tragedii, więc te kamienie powinny zostać usunięte.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy radni na sesji powinni pytać prezydenta czy czytać gazety.
 Przew. RM Leon Fiołka wyjaśnił tylko, że na dzisiejszej sesji nie ma Zastępcy Prezydenta Miasta 

Dominika Koniecznego, dlatego proponuje w tej sprawie złożyć pisemną interpelację. Następnie z 
uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/132/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok. 

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/133/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/134/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.

7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (droga).

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie zaopiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały z uwagi na brak możliwości wglądu w dokumentację.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że dokumentacja ta została już przedłożona radnym.
 Radny Marcin Fica zapytał czy remont ten zaczyna się w miejscu gdzie kończy się droga gminna.
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 Inspektor w Wydziale Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przekazał, że jest tam lekkie przesunięcie.
Niemniej dodał, że powiat wskazał najgorszy odcinek.

 Radny Marcin Fica uznał, że najgorszy odcinek jest przed wejściem do szpitala. Zapytał również czy 
Starostwo wystąpiło do innych gmin o partycypacje w tym zadaniu. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że w dokumentacji jest mapa z dołączonym kosztorysem.  
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że zwyczajowo miasto uczestniczy w połowie kosztów danego 

zadania powiatu, niemniej wskazał, że przy okazji wyremontowany powinien zostać również miejski 
odcinek drogi dojazdowej do budynków TBS-u. 

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że w sprawie drogi dojazdowej do szpitala złożyła 
interpelację do Prezydenta Miasta. Niezależnie od tego rozmawiała ze Starostą tak, aby w następnej 
kolejności znalazły się środki na wejście do poradni.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że na tą chwilę nie posiada danych i informacji w 
tej kwestii udzieli w późniejszym terminie.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (droga). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik , Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/135/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (szkolne 
rozgrywki).

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (szkolne 
rozgrywki). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik , Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/136/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.
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9. Uchwała w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik , Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/137/2019 w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

10. Uchwała w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Eugeniusz Wyglenda poprosił o wskazanie konkretnych zmian w statucie.  
 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski wyjaśnił, że zmiany w statucie 

mają charakter czysto kosmetyczny.  
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 
Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Henryk Mainusz 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/138/2019 w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w 
Raciborzu. 

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 lutego 
2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda 
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Kincla w Raciborzu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Eugeniusz Wyglenda poprosił o wskazanie konkretnych zmian.  
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że przede wszystkim chodzi o to, że biblioteka nie

zajmuje już lokalu przy Rynku i należało to wykreślić ze statutu. 
 Radny Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
lutego 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda 
Kincla w Raciborzu (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Stanisław Borowik , Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/139/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej
im. Ryszarda Kincla w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych 
nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych 
nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/140/2019 w sprawie ustalenia regulaminu określającego rodzaje świadczeń
przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania. 
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13. Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Miasto Racibórz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 
września 2019 roku.

 Radny Mirosław Lenk zapytał czy obwody się zmieniły.
 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że obwody się nie 

zmieniły, ale doszły dwie ulice. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Miasto Racibórz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 
września 2019 roku. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Michał Kuliga , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/141/2019 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych
prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
od dnia 1 września 2019 roku. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy pomiędzy 
organizacjami gospodarczymi i samorządami Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego 
oraz Kraju Morawsko-Śląskiego.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy pomiędzy 
organizacjami gospodarczymi i samorządami Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego oraz 
Kraju Morawsko-Śląskiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Michał Kuliga , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/142/2019 w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o 
współpracy pomiędzy organizacjami gospodarczymi i samorządami Subregionu Zachodniego 
Województwa Śląskiego oraz Kraju Morawsko-Śląskiego. 
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15. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Miasta Racibórz na lata 2019-2024”.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy
Miasta Racibórz na lata 2019-2024” (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/143/2019 w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy Miasta Racibórz na lata 2019-2024”. 

16. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Miasta Racibórz.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP wycofała się z opiniowania projektu 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że sygnalizował już problemy związane z przyjęciem uchwały w 
takim kształcie. Wskazał, że zdejmuje się kryterium metrażowe i dobrze, bo warto spróbować. Nie 
wiadomo tylko jaki to spowoduje ruch w kolejce o przydział mieszkań komunalnych. Niemniej 
spodziewa się, że będzie to drugie tyle co teraz jest czekających, mimo tego, że kilka lat temu 
podniesiono to kryterium z 7 na 10 metrów. Dalej wskazał, że ustawa wyraźnie różnicuje dostęp do 
lokalu socjalnego i lokalu komunalnego. Natomiast w projekcie jest wprowadzone różnicowanie w 
zakresie samych lokali komunalnych. Lokale te podzielone są na dwie grupy: lokale do 2018 i lokale 
w nowych zasobach. Warunkuje się dostęp do nowych lokali wyższymi dochodami. Uznał, że z 
punktu widzenia zarządzających tymi zasobami jest to posunięcie praktyczne. Niemniej uważa, że 
dzielenie mieszkańców z zasobu komunalnego na dwie kategorie jest nieporozumieniem. Wskazał, że
jest tu mowa o różnicy rzędu 1375 zł. Zastanawia się więc czy nie będzie to ograniczenie dla zbyt 
dużej grupy raciborzan. Dalej wskazał, że można było stworzyć odrębny program na ul. Łąkowa, np. 
program dla młodych rodzin z co najmniej jednym dzieckiem. Tutaj jednak robi się namiastkę 
programu, ale nie wiadomo dla kogo. Dodał, że na komisjach wnosił o przemyślenie jeszcze tej 
propozycji, natomiast teraz składa już wniosek formalny o wykreślenie z przedmiotowej uchwały 
całego ust. 2 w paragrafie 5 i słów "z zastrzeżeniem ust. 2" z ust. 1 paragrafu 5.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita odnosząc się do uwag i wniosku radnego Mirosława Lenka 
przekazał, że urzędowi zależało na przygotowaniu najlepszego programu, dlatego też były 
organizowane spotkania z radnymi. Dalej uznał, że jakikolwiek programy by był zawsze znajda się 
niezadowoleni, którzy w tym programie by się na znaleźli. Konsultacje były szerokie, również z 
dyrektorem MZB i prezesem TBS-u. Wskazał, że czynsz w tych nowych budynkach będzie o 100 % 
wyższy niż w dotychczasowym zasobie, nie 4,50 zł. ale 10 zł. Dalej przekazał, że przyjmując 
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mieszkańców w ramach cotygodniowych dyżurów miał już okazje spotkać się z takimi, którzy mają 
długi z tytułu czynszów w lokalach komunalnych, tych ze stawką 4,50 zł i są to niemałe długi. 
Wskazał, że Rada swego czasu podjęła uchwałę o abolicji tych długów. Dodał, że w związku z tym 
celem tej propozycji jest to, aby ten nowy zasób był regularnie opłacany. Podkreślił również to, że to 
TBS buduje te budynki, a gmina będzie niejako wynajmować te mieszkania pod zasób komunalny, 
tym samym będzie musiała te czynsze regulować. Jednocześnie dodał, że miasto jeszcze w tym roku 
będzie oddawać pod najem mieszkania po generalnym remoncie przy ul. Skłodowskiej.        

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie podejrzewa urzędników o złe intencje, bo to rozwiązanie 
wydaje się nawet logiczne. Niemniej wskazał, ze gmina nie jest wstanie zaspokoić potrzeb 
mieszkaniowych wszystkich mieszkańców.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że kryterium dochodowe dla starszego zasobu 
zostało utrzymane na tym samym poziomie. 

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że w tym przypadku urząd uległ dyrektorowi MZB i prezesowi    
TBS-u ale to nie oni są od przydziału mieszkań i od polityki mieszkaniowej. To Rada jest od tego, 
aby tworzyć politykę przydziału mieszkań. Następnie w kwestii wynajmu mieszkań od TBS-u 
przekazał, że to spółka miejska, która została zobowiązana do wybudowania tych mieszkań. Wskazał,
że była to też kwestia wielkości dopłaty, bo budując poprzez TBS można było liczyć na 45 % dopłatę,
a budując poprzez MZB tylko na 40 %, a przy 18 mln zł te 5% to duża kwota. Dalej zwrócił uwagę na
to, że odbiór społeczny tego posunięcia nie będzie dobry, bo Racibórz nie ma tak wysokich 
wynagrodzeń.     

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że projekt konsultowano także z nadzorem 
prawnym i z tego zrodziła się przedłożona radnym autopoprawka, w której jednak zmiany są czysto 
formalne i polegające na doprecyzowaniu zapisów. 

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że warszawski system też takie progi i podwyższenia zawiera więc  
zakłada, że jest to zgodne z prawem.

 Radna Anna Ronin przekazała, że kompletnie nie rozumie radnego Mirosława Lenk, który najpierw 
przytaczał przykłady mówiąc, że jest to niezgodne z prawem, a na koniec, że gdzieś to funkcjonuje i 
jest zgodne z prawem. Następnie przypomniała radnemu wywiad z 2017 r. gdzie mówił, że czynsz w 
tych lokalach musi być na poziomie 10 – 13 zł. oraz że musi być stworzony oddzielny program 
przydziału, gdzie będzie brane pod uwagę kryterium braku zadłużenia osób starających się o te lokale.
Dalej uznała, że cieszy się z tego, że wszyscy są zgodni co do tego, że kryterium metrażowe było 
niepotrzebną barierą dla wielu mieszkańców. Dziwi się temu, że mimo wielu spotkań, ten wniosek 
został przedstawiony dopiero dzisiaj.       

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że nie interesuje go to co radna Anna Ronin sądzi o 
jego wypowiedzi. Dodał, że nie powiedział, że jest to niezgodne z prawem, a jedynie, że może to być 
niezgodne z prawem. Dodał, że podpisuje się jeszcze raz pod każdym swoim słowem przytoczonym 
przez radną Annę Ronin. Niemniej wskazał, że nie ma to kompletnie związku z tym co tu dzisiaj 
proponuje. Dodał, że tamte wypowiedzi dotyczyły programów rządowych gdzie czynsze miały być 
jeszcze większe.  

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przekazała, że nie życzy sobie tego, aby radny Mirosław Lenk ją 
publicznie obrażał. Dodała, że notowała sobie to co radny mówił.

 Radny Mirosław Lenk przekazał jeszcze raz, że podpisuje się pod jego wypowiedziami zacytowanymi
przez radną. 

 Przew. RM Leon Fioła poprosił, aby radni zakończyli dyskusję między sobą.   
 Radna Anna Szukalska wskazała, że w tej materii odbyło się wiele spotkań. Dalej stwierdziła, że w jej

odczuciu stawki te są na tyle niskie, że nie dostrzega problemu, o którym mówił radny Mirosław 
Lenk.  Ponadto stwierdziła, że do końca radni nie mają wiedzy o tym jak to ma się ilościowo. 
Następnie zapytała radców prawnych czy projekt uchwały będący aktem prawa miejscowego, a co za 
tym idzie był konsultowany, można zmieniać głosując nad zaproponowanym wnioskiem czy też 
uchwała powinna najpierw zostać skierowana do ponownych konsultacji.    

 Radca Prawny Piotr Janas przekazał, że można głosować nad taką zmianą uchwały zgodnie z 
przedstawionym wnioskiem.   

 Radny Marcin Fica przekazał, że na spotkaniach zgłaszał to, aby nie było dwóch progów 
dochodowych, jednak to nie zostało uwzględnione.  
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 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy podkreśliła, że jeżeli wykreśli się ust. 2 to  
pozostaną progi określone w ust.1. Dodała, że te progi są naprawdę na niskim poziomie. Wskazała, że
może lepiej zastanowić się nad podniesieniem tych progów. Niemniej wskazała, że wówczas więcej 
osób będzie kwalifikowało się do lokalu socjalnego. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że w lokalach socjalnych jest niski czynsz w 
granicach 1,50 -1,70 zł. Dalej wskazując na najniższą krajową prosił, aby ten wniosek jeszcze 
rozważyć. Dodał, że kreując politykę trzeba mieć na uwadze stan majątkowy tych ludzi.    

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie wniosku formalnego. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia z przedmiotowej uchwały całego ust. 2 w paragrafie 5 i słów "z zastrzeżeniem ust. 2" z 
ust. 1 paragrafu 5. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Henryk 
Mainusz , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (15)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , 
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 

Rada odrzuciła powyższy wniosek.

 Przew.RM Leon Fioła zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz (po konsultacjach i autopoprawce) . 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , 
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (8)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Henryk 
Mainusz , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/144/2019 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz. 

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład zasobu 
Gminy Miasta Racibórz.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały, przy czym wcześniej komisja przegłosowała wniosek o zmianę w § 2.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wniosek został ujęty w autopoprawce. Następnie zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
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przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład zasobu 
Gminy Miasta Racibórz (po konsultacjach i autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/145/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/709/2010 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w 
skład zasobu Gminy Miasta Racibórz. 

18. Uchwała w sprawie przyjęcia planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego dla Miasta Racibórz.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał w kwestii zakupu autobusów elektrycznych do 2028 r., w kwestii wyglądu
przystanków komunikacji miejskiej oraz w kwestii likwidacji linii kolejowej nr 176. 

 Pan Zbigniew Chmielarz Inspektor w Wydziale Dróg Miejskich przekazał, że szczegółowa 
prezentacja planu miała miejsce na komisji gospodarki. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że na komisji wskazywano na zapisy ustawy obligujące do zakupu 
autobusów, ale bez wskazywania pochodzenia środków na to zadanie. Dodatkowo wskazał na 
potrzebę zakupienia stacji ładowania. Dalej zapytał czy wiadomo już czy linia nr 176 będzie 
likwidowana czy nie.   

 Pan Zbigniew Chmielarz przekazał, że kwestia likwidacji linii kolejowej nie jest istotnym elementem 
tej uchwały. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że na ten czas wszystkie likwidacje linii 
kolejowych zostały wstrzymane. Dodał, że w zakresie tej linii trwają rozmowy z ministerstwem. 
Podkreślił, że jest to istotne, gdyż projekt RDRP został przygotowany w oparciu o informację, że ta 
linia kolejowa przeznaczona jest do likwidacji. Niestety „przeznaczona do likwidacji” nie oznacza 
„zlikwidowana”. Polityka trochę się zmieniła, niemniej miasto stara się o tą likwidacje.     

 Radny Henryk Mainusz odnosząc się do ostatniej korespondencji dostarczonej radnym w zakresie 
wniosków mieszkańców o zmiany tras przejazdu autobusów linii nr 2 i linii A zapytał czy 
uwzględniono te głosy albo czy podjęto próby załatwienia tych wniosków. 

 Pan Zbigniew Chmielarz przekazał, że były konsultacje społeczne i w czasie konsultacji nie 
wniesiono uwag. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że są to wnioski mieszkańców i zapytał czy były one 
rozpatrywane.  

 Pan Zbigniew Chmielarz przekazał, że nie były rozpatrywane bo pisma te nie trafiły na etapie 
przeprowadzanych konsultacji. Trudno więc do tego teraz się ustosunkować. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że pisma te wpłynęły do Biura Rady w ostatnich dniach.
 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że rzeczywiście jest takie pismo, niemniej 

wskazała, że w tej uchwale rozkład jazdy nie jest szczegółowo rozpatrywany. Uznała jednak, że 
pismo takie powinno trafić do PK i zostać rozpatrzone.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że w tym projekcie są wymieniane linie autobusowe i przystanki i w 
przypadku ich zmian ta uchwała będzie musiała zostać zmieniona. Dalej przekazał, że do PK na 
bieżąco wpływają pisma mieszkańców.
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 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że informacje z sesji zostaną przekazane 
prezesowi PK jak i Zastępcy Prezydenta Miasta Dominikowi Koniecznemu.     

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał czy takie zmiany w rozkładach jazdy mają wpływ na zapisy tego 
planu. 

 Pan Zbigniew Chmielarz przekazał, że szczegółowe ustalenie rozkłady jazdy leży w kompetencji 
prezydenta miasta. Plan natomiast wykazuje jedynie istniejące linie.  

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał czy później też będzie można korygować trasy przejazdu tych linii 
autobusowych. 

 Pan Zbigniew Chmielarz przekazał, że jest to plan aktualnie obowiązujący.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że z praktyki wynika, że do tej pory nie zmieniano planu wtedy gdy 

zmieniała się jakaś linia. Wskazał, że plan ten zmienia się raz na 5 lat. 
 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że jedno pismo w sprawie linii nr 2 radni 

otrzymali 3 tygodnie temu, a to w sprawie linii nr A też parę dni temu. Wskazał jednocześnie, że za 
zmianami tras idą też zmiany na liście przystanków.   

 Radny Józef Galli (Ad Vocem) przekazał, że w zakresie linii nr 2 jest po rozmowie z prezesem PK, 
wniosek został uwzględniony i w rzeczywiści trasa ma zostać przesunięta z ul. Kościuszki na ul. 
Opawską.   

 Radny Marcin Fica wskazał, że w zakresie linii nr 2 są też wnioski, aby autobus jeździł w obie strony 
ul. Wojska Polskiego, są też jeszcze inne wnioski mieszkańców. Mając to na uwadze uznał, że plan 
przedłożony radnym już się zmienił.   

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że to pismo było kierowane do radnych, po drugie wskazała, że ze 
strony PK też była zachęta aby radni rozmawiali i konsultowali propozycje z mieszkańcami. Dalej 
dodała, że kilku radnych to uczyniło i zazwyczaj wnioski takie zostają uwzględnione.  Osobiści 
jednak też ma wątpliwość czy przyjęcie tej uchwały pozwoli później na zmiany w kolejności 
przystanków. Szkoda więc, że te kwestie wychodzą dopiero na sesji.  

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że to nie wina radnych, bo to mieszkańcy złożyli pismo w takim 
terminie do wiadomości radnych. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że należy przyjąć, że Rada uchwala tylko aktualnie obowiązujący 
plan. Wskazał, że przecież za jakąś chwilę może znaleźć się kolejna grupa ludzi chcących zmian i 
wówczas Rada na pewno nie będzie zmieniała tego planu.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że jeżeli do tej pory nie było takiej praktyki i plan 
ten nie precyzował szczegółów, to nic nie stoi na przeszkodzie, aby te szczegóły zostały ustalone 
przez Prezydenta po rozpatrzeniu tych wniosków.  

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) przekazał, że pismo to dotarło do prezesa PK, jest tam jeszcze kilka 
innych wniosków mieszkańców. Mając na uwadze informację, że nie ma to wpływu na ten plan 
transportowy to wystarczy jak prezes poinformuje radnych ile wniosków wpłynęło i jak zostały 
rozpatrzone. Dobrze więc aby prezes PK  spotkał się z radnymi w tej sprawie.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że można takie spotkanie zorganizować w ramach komisji 
gospodarki.

 Radny Marian Czerner mając na uwadze informację, że to nie Rada zatwierdza zmiany w rozkładzie 
jazdy oraz że można te zmiany wprowadzić w dowolnym czasie, uznał, że nie ma dzisiaj sensu 
ustosunkowywać się do tych pism. Należy je oczywiście przeanalizować i skierować do prezesa PK. 
Nie można nimi warunkować zatwierdzenia 5 letniego planu.  

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) zapytał więc czy ma to być sztuka dla sztuki, czy jest w tym 
planie jakiś cel i wizja. 

 Radny Marian Czerner (Ad Vocem) przekazał, że mówiąc o tym nie chciał mówić o skali, bo nie 
wiadomo jaka może być to skala zmian. Mówił tylko o takiej możliwości. Dalej wskazał, że w 
zeszłym roku wprowadzono wielką rewolucję w rozkładzie jazdy i poprzedni plan nie uniemożliwił 
ich wprowadzenia. Więc plan ten nie jest wyrocznią do przyszłych rozkładów.  

 Radny Mirosław Lenk uznał, że dyskusję w tym temacie należy już zamknąć. Plan ten jest 
dokumentem generalnym i odzwierciedla dzisiejszy rozkład jazdy. Zapewne więc rozkład będzie 
wielokrotnie zmieniany bez potrzeby zmiany tego dokumentu.   

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że zgodnie zapisami wstępu, plan ten jest dokumentem 
ułatwiającym organizatorom transportu podejmowanie decyzji, które będą wpływać na podnoszenie 
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jakości oraz rozwój transportu i wykonywanie zadań związanych z transportem. Następnie zarządził 
głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego dla Miasta Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/146/2019 w sprawie przyjęcia planu zrównoważonego rozwoju 
publicznego transportu zbiorowego dla Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minutową przerwę w obradach. Przerwa od godz. 19:05 do 
godz. 19:20.

19. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Agaty.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Agaty (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/147/2019 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Agaty.

20. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa (po 
konsultacjach) . 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/148/2019 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.

21. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr V/78/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 marca    
2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2019 rok.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że w projekcie uchwały wkradł się błąd dotyczący
kwoty programu zapisanej słownie. Dodał, że błąd ten został poprawiony w wersji po konsultacjach. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/78/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 marca 
2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2019 rok (po konsultacjach i autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/149/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/78/2019 Rady Miasta Racibórz
z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2019 rok.

22. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka w odpowiedzi na prośbę o zabranie głosu przez skarżącego przekazał, że 
skarga była szczegółowo badana przez Komisje Skarg, Wniosków i Petycji, która przedstawiła swoje 
stanowisko w przedmiotowej uchwale. W związku z powyższym nie widzi potrzeby udzielania głosu 
skarżącemu.

 Radna Anna Ronin Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazała, że  uzasadnienie 

22



stanowiska komisji jest obszerne i zostało wypracowane w lipcu, niemniej z uwagi na przerwę 
rozpatrzenie skargi musiało zostać przeniesione na kolejny miesiąc. Dalej wskazała, że ze względu na
dość osobisty charakter sprawy dyskusja na sesji nie jest wskazana. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , 
Ludmiła Nowacka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Stanisław Borowik , Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk , Anna Ronin , Paweł Rycka , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/150/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Raciborzu. 

23. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/151/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w 
Raciborzu. 

24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
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ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/152/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 

25. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 
kandydatach na ławników.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 
kandydatach na ławników. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada podjęła Uchwałę Nr IX/153/2019 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 
informacji o kandydatach na ławników.

 Radny Henryk Mainusz przedstawił formalny wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia Uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta o 
zaniechanie decyzji w sprawie przeniesienia zajęć pływackich na H2Ostróg, której treść odczytał.  

 Radna Anna Szukalska uznała, że przedmiotowy projekt w jej ocenie nie spełnia regulaminowych 
wymogów, aby mógł zostać poddany pod głosowanie. Wskazała, że zgodnie z § 48 ust. 3 projekt 
uchwały powinien zawierać uzasadnienie wraz z informacją o skutkach finansowych jej realizacji. 
Ponadto projekt uchwały powinien zostać zaopiniowany co do zgodności z prawem przez radcę 
prawnego. Dalej uznała, że ma zastrzeżenia co do treści uchwały, która jej zdaniem nie jest 
kompetencją Rady. 

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że uwagi radnej Anny Szukalskiej będą miały znaczenie, ale na 
drugim etapie. W pierwszym Rada musi zdecydować o wprowadzenie do porządku sesji dodatkowego
punktu. Podkreślił jednocześnie, że aby wniosek przeszedł potrzebuje co najmniej 12 głosów za.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Rada ma prawo zmienić porządek obrad w każdym czasie 
bezwzględną większością głosów. Następnie wskazał, że nie jest to uchwała, która rodzi skutki 
finansowe, ale jest to rodzaj apelu. Dodał, że decyzję w tym zakresie może podjąć tylko Prezydent 
Miasta, dlatego też Rada tylko apeluje. Dalej wskazał, że w poprzedniej kadencji było to 
formułowane zazwyczaj w formie wniosków, w obecnej zaś kadencji zgodnie z interpretacją Przew. 
RM odbywać się może tylko w formie uchwał. Dodał, że w jego ocenie uchwała ta nie jest wadliwa 
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prawnie. W tym miejscu przekazał, że generalnie radni w takich wypadkach oczekują, że biuro rady z 
nadzorem prawnym pomoże poprawiać takie uchwały zamiast je odsyłać. 

 Przew. RM Leon Fiołka w odniesieniu do słów radnego Mirosława Lenka przekazał, że na 
wprowadzenie do sesji wrześniowej oczekują trzy projekty uchwał. Dodał, że chodziło w tym 
przypadku tylko o doprecyzowanie ich zapisów. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że ma teraz inne spojrzenie na ta sytuację. 
Wskazała, że szeroka dyskusja odbyła się na komisji oświaty oraz na późniejszym spotkaniu 
prezydenta z rodzicami. Dodała, że jesteśmy w przededniu podjęcia trudnych decyzji w oświacie, bo 
problem cały czas narasta. Wskazała więc, że oświatę należy zmieniać bo będziemy coraz więcej do 
niej dopłacać. Zaapelowała o to, aby radni wystosowali interpelację, bo po takiej emocjonalnej 
dyskusji apel taki nie jest potrzebny. Uznała, że bardziej potrzebne są teraz dalsze rozmowy 
prezydenta z rodzicami. Dalej wyjaśniając sprawę prezentacji z komisji oświaty przekazała, że 
chodziło jej o prezentację z kwietnia tego roku. Dalej wskazała, że komisja oświaty ma bardzo trudne 
zadanie i potrzeba w tej kwestii współpracy.       

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) odnosząc się do słów radnej Zuzanny Tomaszewskiej zapytał 
ją czy jest rzecznikiem prezydenta. Dalej wskazał, że na komisji oświaty został przegłosowany 
wniosek o udzielenie głosu rodzicom ponieważ przew. komisji nie chciała tego uczynić.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że nie było żadnego głosowania w sprawie udzielania głosu 
rodzicom na komisji oświaty.

 Radny Stanisław Borowik wskazał, że wówczas była mowa, że będzie zorganizowane spotkanie z 
rodzicami. Uznał więc, że przew. komisji powinna być obecna na spotkaniu, które zorganizowała. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że nie była organizatorem tego spotkania, a tylko 
pośredniczyła w rozmowach na temat jego zorganizowania. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że pamięta słowa radnej, która mówiła, że załatwiła rodzicom 
spotkanie z prezydentem na jutro na godz. 12:00.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska potwierdziła te słowa. 
 Radny  Mirosław Lenk przekazał, że zgadza się z twierdzeniem, że jest to duży problem, niemniej 

uznał, że rządzenie to jest ważna sprawa i trzeba się z tym liczyć. Dalej wskazał, że radni niczego nie 
przesadzają, a jedynie wyrażają swoje stanowisko w formie apelu. Prezydent Miasta zajmie swoje 
stanowisko. Dodał, że jeżeli radni uważają, że nie należy takiego apelu do prezydenta wystosowywać 
to zagłosują przeciw, taka jest demokracja. Rada aby wyrazić stanowisko musi to zrobić w formie 
uchwały. Dodał, że rodzice oczekują tego od Rady.    

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie wniosku formalnego.   
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia Uchwały w sprawie 
wniosku do Prezydenta Miasta o zaniechanie decyzji w sprawie przeniesienia zajęć pływackich na 
H2Ostróg. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (9)
Stanisław Borowik , Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska , Michał Kuliga , Mirosław 
Lenk , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (13)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica 

Rada odrzuciła powyższy wniosek
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26. Wolne wnioski i informacje.

 Radny Piotr Klima przedstawił propozycje zorganizowania spotkania radnych podsumowującego 
pierwszy rok kadencji. Dalej uznał, że należałoby opracować jakąś procedurę działania na sytuacje, 
która miała tu dzisiaj miejsce. Chodzi o uzyskanie zgodny na zabranie głosu przez mieszkańców. 
Wskazał, że należałoby być przygotowanym na takie sytuacje od strony merytorycznej i technicznej. 
Poza tym dziwi się, że środowisko oświatowe dopuszcza udział dzieci w takich historiach. Następnie 
odnosząc się do do pkt 3 z informacją o bieżących działaniach prezydenta uznał, że ma wrażenie, że 
prezydent o pewnych rzeczach mówi, a o pewnych nie. Poza tym trudno o tym dyskutować dopiero 
na koniec sesji. Dalej ponowił uwagę, że brakuje mu w tych wystąpieniach informacji o udziale 
radnych w tych wydarzeniach. Dla przykładu wskazał, że prezydent mógłby zabrać radnego albo 
kilku radnych w delegację do miasta partnerskiego. Następnie przekazał, że komisja gospodarki 
wznawia wyjazdy do wcześniej zaplanowanych zakładów i instytucji. Dodał, że ciągle jeszcze radni 
mogą zgłaszać swoje propozycje. Dla porządku też prosi, aby radni potwierdzali swoją obecność na 
tych wyjazdach w biurze rady. Wyjazdy te będą w drugie poniedziałki o godz. 15:00, i tak 9 września 
zaplanowano kompleks związany z gospodarką odpadami na Brzeziu, a 14 października – Zbiornik 
Racibórz.             

 Radny Eugeniusz Wyglenda przedstawił następujące interpelacje:
1) poprosił o harmonogram koszeń skwerów, placów zabaw i ulic należących do miasta,
2) zapytał na jakim etapie znajduje się wykonanie parkingu w Sudole przy szkole i przedszkolu,
3) poprosił o harmonogram prac remontu ul. Bojanowskiej w rozbiciu na poszczególne etapy,
4) przekazał, że mieszkańcy apelują o rozwiązanie problemu zamulania ul. Broniewskiego i ul. 

Hulczyńskiej,
5) przekazał, że mieszkańcy ul. Hulczyńskiej od nr 1A do nr 17 pytają kiedy zostaną podłączeni do 

kanalizacji sanitarnej, 
6) przekazał, ze strażacy z OSP Sudół zgłaszają, że samochód Jelcz zaczyna odmawiać 

posłuszeństwa, raz z akcji mieli problem wrócić do jednostki. Więc trzeba niezwłocznie myśleć o 
zakupie nowego. 

 Radny Paweł Rycka przedstawił jeszcze raz wcześniej zadane pytania:
1) czy policzono ile aquapark straci przy przychodu poprzez trenowanie dzieci z SP 15 na H2Ostróg,
2) czy przewidziano obniżkę cen biletów w trakcie treningu młodzieży,
3) czy osoby korzystające z karnetów zostaną poinformowane o czekających je ograniczeniach.
Dalej przekazał, że na komisji oświaty dyskutowano więcej na temat klas i oszczędności. W sprawie 
pływaków została przekazana informacja, że odbędzie się dodatkowe spotkanie. Rzeczywiście takie 
spotkanie miało miejsce, niemniej stwierdził, że rodzice są nieusatysfakcjonowani bo prezydent nie 
zmienił zdania. Dlatego też rodzice ci przyszli do Rady. Cieszy go to, że ostatecznie udzielono 
szybciej głosy rodzicom i nie musieli czekać do końca sesji. Dodał, że w tym wszystkim nie do 
przyjęcia dla niego jest to w jakiej formie i czasie ta decyzja prezydenta została przekazana tym 
rodzicom. Uznał, że nie można zmieniać reguł w trakcie gry. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że dyrektor OSiR- u 
zrobił takie wyliczenia i zapewnił go, że ilość osób zadeklarowana przez szkołę czyli klasy sportowe i
obłożenie ludzi zewnętrznych spokojnie wystarcza na to, aby zapewnić tym uczniom korzystanie z 
takiej ilości torów, która pozwoli na profesjonalne trenowanie. Nie było więc potrzeby zastosowania 
żadnych rabatów czy obniżek ani zaznaczania na karnetach takich godzin. Dodał, że jeżeli 
wystąpiłaby sytuacja konfliktu między pływakami, a osobami z zewnątrz, to będzie się na to 
reagowało.         

 Radny Paweł Rycka zapytał czy dyrektor policzył to, że nie straci na tym.
 Naczelnik Krzysztof Żychski przekazał, że nie policzył kwoty ale policzył frekwencję i obłożenie 

torów. Wskazał, że chodzi o godziny poranne i dwa dni gdzie zajęcia odbywają się ok. godz 13:00 – 
14:00.  

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że wielokrotnie był na basenie w tych godzinach i z tego co 
widział to o 6:00 rano wszystkie tory były zawsze zajęte. Dalej wskazał, że wiadomo jest, że to 
prezydent podejmie decyzję. Dalej zapytał czy na bazie argumentów radnych i argumentu rodziców 
brano pod uwagę to, że na podstawiony autobus przyjdzie 1 uczeń albo żaden i to może trwać, a 
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koszty będą. Wskazał, że rodzice są dość zdesperowani, ale czy urząd jest na to przygotowany.     
 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że nie powinna w tym punkcie następować dyskusja, a jeżeli radni 

chcą konkretnych odpowiedzi to powinni złożyć zapytania na piśmie. 
 Radny Henryk Mainusz podniósł sprawę zalewania Ocic poprzez wody płynące z pól. Wskazał, że 

chodzi o ul. Ocicką. Dodał, że gdy budowano tam drogę to w starostwie zapewniano, że zastosowane 
rozwiązanie wystarczy. Życie jednak pokazuje, że zastosowane wąskie korytko nie jest wstanie 
sprostać tym ilościom płynącej wody. Mając na uwadze to, że ostatnio woda z gliną zalała 8 
podwórek i 3 piwnice zaapelował do prezydenta aby zobligować starostwo do przygotowania 
skutecznego rozwiązania. Kolejna przedstawiona sprawa dotyczyła podwórka przy pawilonie PSS na 
ul Słowackiego, a konkretnie przepełnionego śmietnika, zasypanego ogromną ilością kartonów. 
Następnie w nawiązaniu do jego wypowiedzi z komisji gospodarki na temat społecznej pracy osoby 
sprzątającej wały wskazał, że w innych miastach takie osoby są wyróżniane i pokazywane jako 
przykład w mediach.     

 Radny Michał Kuliga wracając do tematu SP 15 przekazał, że nie będzie się już pytał o pływaków i o 
to gdzie będą magazynować sprzęt do treningów i specjalistyczne ścianki do nawrotów, ale zwrócił 
uwagę na problem lekkoatletów Zapytał więc czy umowa z PWSZ dotyczyła basenu i stadionu, czy 
też były to dwie odrębne umowy oraz czy dzieci z SP 15 będą mogły dalej korzystać ze stadionu 
PWSZ i dlaczego z uczelnią nie rozmawiano wcześniej.  

 Naczelnik Krzysztof Żychski przekazał, że umowa wcześniejsza zawierała opcje basenu i stadionu. 
Umowa za rok poprzedni zawierała tylko opcję basenu. W zakresie drugiego pytania przekazał, że nie
jest to pytanie do niego i należy poczekać na stanowisko prezydenta w tym zakresie.        

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że najlepiej jak radny złoży to zapytanie na piśmie. 
 Radny Michał Kuliga przekazał, że złoży to zapytanie na piśmie. 
 Radna Anna Szukalska przekazała, że jej zdaniem projekt uchwały przygotowany przez radnych nie 

powinien być procedowany, bo nie spełniał wymogów i trudno byłoby jej zagłosować. Niemniej 
mając na uwadze to, że sprawa ta leży w kompetencji prezydenta i jest za tym aby te rozmowy 
prezydenta z rodzicami dalej były prowadzone, przekazała, że swoje uwagi złoży w formie 
interpelacji. 

27. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął IX sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 20:26.  

                                                                             Przewodniczący Rady

                                                                             Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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